
Rada Gminy Bielsk Podlaski 
Sesja 

Protokół Nr LII/2023 

z LII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 29 listopada 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 29 listopada 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:46 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Jerzy Bajena 

2. Andrzej Borowski 

3. Mikołaj Car 

4. Jerzy Chilkiewicz 

5. Walenty Gałuszewski 

6. Mikołaj Kiryluk 

7. Alina Korszak 

8. Jan Kowalczuk 

9. Alina Kruk 

10.  Albin Misiuk 

11.  Stanisław Olszewski 

12.  Jerzy Onacik 

13.  Jerzy Pac 

14.  Lucyna Tkaczuk 

15.  Anatol Grzegorz Tymiński 

1. Otwarcie sesji. 
Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI otworzył LII Sesję Rady Gminy 

Bielsk Podlaski.  Zwrócił się do radnych o potwierdzenie obecności poprzez wciśnięcie 

odpowiedniego  przycisku na tablecie. Poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 

radnych, w  sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Poinformował, że głosowania radnych będą się odbywały za pomocą tabletów. Przypomniał o 

rozporządzeniu w sprawie ochrony danych osobowych w skrócie zwanym RODO 

wskazującym na ochronę danych osobowych osób fizycznych. Osoba ujawniająca dane 

osobowe niezgodnie z prawem ponosi pełną odpowiedzialność za ich upublicznienie. 

Dodał, że sesja jest rejestrowana, transmitowana i zostanie zarchiwizowana na stronie 

internetowej gminy.  

 

STANISŁAW OLSZEWSKI przywitał serdecznie: 

 wszystkich radnych, 

  Panią Wójt - RAISĘ RAJECKĄ, 

 Zastępcę Wójta – Pana ANATOLA FILIPIUKA, 

 Sekretarza Gminy – Panią MONIKĘ DMITRUK,  



 Skarbnika Gminy – Panią ANNĘ NESTERUK, 

 pracowników Urzędu Gminy, 

 sołtysów Gminy Bielsk Podlaski, 

 mieszkańców gminy oraz wszystkich oglądających transmisję za pośrednictwem 

internetu. 

Szczególnie serdecznie przywitał nowo wybranego Sołtysa Sołectwa Plutycze – Pana JANA 

KORPACZA. 

Stanisław Olszewski poinformował, że  w ostatnim czasie zmarły 3 osoby związane z naszym 

środowiskiem samorządowym: 

- Pan JERZY ŻMIEŃKO: wieloletni Dyrektor Szkoły Podstawowej w Augustowie. Funkcję 

dyrektora szkoły pełnił od 1 września 2002 roku do 31 sierpnia 2023 r. Z dniem 1 września 

tego roku odszedł na emeryturę, 

- Pan MIKOŁAJ NIKOŁAJUK: sołtys Sołectwa Knorozy w latach 2006 – 2014 oraz radny 

Rady Gminy Bielsk Podlaski w kadencji 2010 – 2014, 

- Pan MIKOŁAJ MISIUK: sołtys Sołectwa Grabowiec w latach 2002 – 2014. 

Zwrócił się do obecnych z prośbą o powstanie i uczczenie ich pamięci minutą ciszy. 

Przed przystąpieniem do ustalenia porządku sesji Przewodniczący udzielił głosu Panu 

Jakubowi Borowskiemu, który zgłosił się z prośbą o umożliwienie przedstawienia radnym i 

sołtysom oferty i prezentacji na temat odnawialnych źródeł energii. 

Pan JAKUB BOROWSKI podczas prezentacji przedstawił informacje dotyczące programu 

„Czyste powietrze”. Poinformował o warunkach, które trzeba spełnić, by otrzymać dotację, 

m.in. warunki dotyczące dochodu oraz stanu właścicielskiego budynku. Wyjaśnił zasady 

kwalifikacji do poszczególnych części Programu oraz na jaki poziom dofinansowania można 

liczyć. Program będzie trwał do 2030 r. W swojej wypowiedzi poinformował również o 

wymianie źródeł ciepła, kwestii dot. wycofywania paliw kopalnianych, terminach wejścia w 

życie zakazów użytkowania kotłów pozaklasowych i zakazów spalania węgla oraz o ofercie 

rynkowej. 

Po zakończeniu prezentacji, radny MIKOŁAJ CAR zwrócił uwagę, że dochód rolnika 

z ha przeliczeniowego przyjmowany do obliczeń na potrzeby składania wniosków do programu 

jest za wysoki i nie odzwierciedla rzeczywistego dochodu. Zdaniem radnego powinien być 

mniejszy o 50%. 

Innych pytań nie zgłoszono. Przewodniczący podziękował za wystąpienie i przystąpił 

do realizacji porządku sesji. 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 
Zawiadomienie o zwołaniu dzisiejszej sesji Załącznik Nr 4 do protokołu wraz z propozycją 

porządku obrad oraz projektami uchwał, wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. 

STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że  na posiedzeniu Komisji w dniu 27 listopada 

br., na wniosek Wójta Gminy radni wyrazili zgodę na uzupełnienie  zaproponowanego 

porządku sesji o następujące punkty: 

Pkt 7. : „Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego”, 



Pkt 13.: „Powzięcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 

wstępnego projektu Strategii Terytorialnej Partnerstwa Południowo-Wschodniego Podlasia”, 

Pkt 14.: Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Bielsk Podlaski w sprawie budowy w Pasynkach 

4 kurników o łącznej obsadzie 936 DJP wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną. 

 

Zaktualizowana propozycja porządku sesji przedstawia się następująco: 

 
1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 30 października 2023 

r. 

4. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

5. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2023-2030. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę 

do obliczenia podatku rolnego na 2024 rok. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w 

Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu 

zbiorowego.  

8. Powzięcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

9. Powzięcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

10. Powzięcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w postaci świadczenia 

pieniężnego (zasiłek celowy) dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

11. Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Bielsk 

Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2024 rok. 

12. Powzięcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 

utworzenia sołectwa Jacewicze. 

13. Powzięcie uchwały w sprawie  przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 

wstępnego projektu Strategii Terytorialnej Partnerstwa Południowo-Wschodniego 

Podlasia. 

14. Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Bielsk Podlaski w sprawie budowy w Pasynkach 

4 kurników o łącznej obsadzie 936 DJP wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną. 

15. Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy 

Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz kierowników 

jednostek organizacyjnych gminy      za 2022 rok. 

16. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym 

od dnia 28 października 2023 r. do dnia 28 listopada 2023 r. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Odpowiedzi na interpelacje. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zamknięcie sesji. 

 



Do zaproponowanego porządku sesji uwag nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Porządek obrad LII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 30 

października 2023 r. 

Protokół z LI Sesji Rady Gminy z dnia 30 października 2023 r. został sporządzony, 

doręczony radnym w formie elektronicznej i udostępniony do wglądu w pok. 113 Urzędu 

Gminy. Radni nie zgłosili na piśmie uwag do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 30 października 2023 r..  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Protokół został przyjęty. 

 

4. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Przewodniczący 

Rady Gminy poinformował, że Komisje nie wniosły żadnych uwag do proponowanych 

zmian. Wniosek z propozycją zmian przedstawiła  Skarbnik Gminy – ANNA NESTERUK. 

Do projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę Nr LII/420/2023 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 r. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 



 

5. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2023-2030. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

STANISŁAW OLSZEWSKI powiedział, że Komisje nie wniosły żadnych uwag do projektu 

uchwały. Zaproponowane zmiany zostały uwzględnione w wypowiedzi Pani Skarbnik w 

poprzednim punkcie. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2023-2030. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę Nr LII/421/2023 

Z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 

2023-2030. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego na 2024 rok. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z ustawą o podatku rolnym Rada 

Gminy jest uprawniona do obniżania ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę 

obliczania podatku rolnego na obszarze gminy. Prezes GUS w komunikacie z 19 października 

2023 r. ogłosił, że średnia cena skupu żyta wynosi 89,63 zł, jest więc wyższa o 21,04 zł od 

ceny stanowiącej podstawę wymiaru podatku na 2023 rok. Biorąc pod uwagę wniosek komisji 

o obniżenie ceny GUS-u zgłoszony na posiedzeniu w dniu 27 października br., został 

przygotowany projekt uchwały zgodnie z którym proponuje się przyjęcie kwoty 82,46 zł jako 

podstawę wymiaru podatku rolnego na 2024 rok. Projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Podlaską Izbę Rolniczą. 

Komisje nie wniosły uwag do wniosku w tej sprawie. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. Zarządzono głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do 

obliczenia podatku rolnego na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 



Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę Nr LII/422/2023 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia 

podatku rolnego na 2024 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

7. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadań z zakresu 

publicznego transportu zbiorowego. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy udzielenia Powiatowi 

Bielskiemu  pomocy finansowej w 2024 roku w wysokości 28.012 zł z przeznaczeniem na 

organizację publicznego transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych Bielsk Podlaski - 

Parcewo  - Spiczki - Orla - Krywiatycze. 

 

Komisje nie wniosły uwag do wniosku w tej sprawie. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. Zarządzono głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w 

Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego..  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę Nr LII/423/2023 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 

dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

8. Powzięcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 



Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że  różnica między zakładanymi kosztami systemu 

gospodarowania odpadami, a wpływami z tytułu opłat wnoszonymi przez mieszkańców 

gminy wynosi 700.083 zł. Zgodnie z przedłożonym projektem uchwały różnicę tę należy 

pokryć z budżetu gminy z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty.Na 

posiedzeniu Komisji radni poruszyli problem uchylania się od płatności za odbiór odpadów 

przez mieszkańców, którzy w deklaracjach wykazują liczbę osób zamieszkujących w 

gospodarstwie domowym odbiegającą od stanu faktycznego. W przypadku zaistnienia takiej 

sytuacji należy w Urzędzie Gminy deklarację zaktualizować i opłacać koszty adekwatne do 

rzeczywistej liczby mieszkańców gospodarstwa. 

Komisje nie wniosły uwag do wniosku w tej sprawie. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. Zarządzono głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę Nr LII/424/2023 

z dnia 29 listopada 2023 r.  

w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. 

 

9. Powzięcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 

zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały dotyczy wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, realizowanego przez 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej i określa krąg osób w stosunku do których odstępuje się 

od żądania zwrotu wydatków w zakresie dożywiania., tj,: 

- dzieciom do czasu podjęcia nauki w szkole podstawowej, 

- uczniom do czasu ukończenia nauki w szkole ponadpodstawowej, 

- osobom i rodzinom znajdującym się w trudnej sytuacji (samotność, podeszły wiek, choroba 

lub niepełnosprawność). 



 Komisje nie wniosły uwag do wniosku w tej sprawie. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. Zarządzono głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028..  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę Nr LII/425/2023 

z dnia 29 listopada 2023 r.  

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 

 

10. Powzięcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania 

w postaci świadczenia pieniężnego (zasiłek celowy) dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024-2028. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały dotyczy podwyższenia do 

250%  kryterium dochodowego  dla celów przyznania pomocy w formie świadczenia  

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, o czym była mowa w poprzednim punkcie. 

Komisje nie wniosły uwag do wniosku w tej sprawie. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. Zarządzono głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w postaci świadczenia pieniężnego 

(zasiłek celowy) dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2024-2028. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 



Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę Nr LII/426/2023 

z dnia 29 listopada 2023 r.  

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w postaci świadczenia pieniężnego (zasiłek 

celowy) dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2024-2028. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu. 

 

11. Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy 

Gminy Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że obowiązujące przepisy prawa nakładają na 

organy stanowiące jednostek samorządu terytorialnego obowiązek przyjęcia każdego roku 

Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. Przedłożony projekt programu na 

2024 rok został poddany konsultacjom społecznym, podczas których nie zgłoszono żadnych 

uwag.  

Komisje nie wniosły uwag do wniosku w tej sprawie. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. Zarządzono głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Bielsk 

Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę Nr LII/427/2023 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Bielsk Podlaski z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2024 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu. 

12. Powzięcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych 

dotyczących utworzenia sołectwa Jacewicze. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  projekt uchwały jest początkowym etapem 

procedury dotyczącej utworzenia sołectwa Jacewicze, o co wnoszą mieszkańcy tej 



miejscowości. W przypadku tworzenia sołectw jako jednostek pomocniczych gminy, 

konsultacje społeczne należy przeprowadzić z mieszkańcami całej gminy. W projekcie 

uchwały proponuje się przeprowadzenie konsultacji w okresie od 1 do 31 stycznia 2024 r. Na 

posiedzeniu komisji uzgodniono, że do zespołu konsultacyjnego wejdzie przedstawiciel Rady 

Gminy: Pan JERZY CHILKIEWICZ, pozostałe osoby to pracownicy zgłoszeni przez Wójta 

Gminy: Monika Dmitruk, Ala Wawulska i Katarzyna Popławska. 

Komisje nie wniosły uwag do wniosku w tej sprawie. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. Zarządzono głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 

utworzenia sołectwa Jacewicze..  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę Nr LII/428/2023 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących utworzenia sołectwa 

Jacewicze 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu. 

 

13. Powzięcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych 

dotyczących wstępnego projektu Strategii Terytorialnej Partnerstwa 

Południowo-Wschodniego Podlasia. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  strategia Terytorialna Partnerstwa 

Południowo-Wschodniego Podlasia będzie obejmowała swoim zasięgiem obszar całej Gminy 

Bielsk Podlaski, stąd konieczność przeprowadzenia konsultacji społecznych ze wszystkimi 

mieszkańcami gminy.  

Komisje nie wniosły uwag do wniosku w tej sprawie. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. Zarządzono głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 

wstępnego projektu Strategii Terytorialnej Partnerstwa Południowo-Wschodniego Podlasia..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 



Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę Nr LII/429/2023 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących wstępnego projektu 

Strategii Terytorialnej Partnerstwa Południowo-Wschodniego Podlasia. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 24 do protokołu. 

 

14. Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Bielsk Podlaski w sprawie budowy 

w Pasynkach czterech kurników o łącznej obsadzie 936 DJP wraz z 

niezbędną infrastrukturą techniczną. 
W dniu 27 listopada br. grupa radnych złożyła do Przewodniczącego Rady Gminy wniosek o 

wprowadzenie do porządku najbliższej sesji punktu dotyczącego oświadczenia w sprawie 

inwestycji - budowy kurników wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną na terenie gruntów 

wsi Pasynki. Do wniosku dołączono skan protestu w sprawie realizacji tej inwestycji 

wniesiony przez mieszkańców wsi Pasynki, Łoknica, Miękisze, Ogrodniki i Krzywa. Protest 

jest wyrazem zaniepokojenia mieszkańców rozmiarem tej inwestycji oraz związanym z tym 

szkodliwym oddziaływaniem na środowisko oraz zdrowie mieszkańców okolicznych 

miejscowości. Protestujący wnoszą o uwzględnienie przedstawionych argumentów przeciw  

budowie kurników przed wydaniem decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach tego 

przedsięwzięcia. 

 Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKIEGO, radna 

LUCYNA TKACZUK odczytała protest mieszkańców Sołectw: Pasynki, Miękisze, Łoknica, 

Krzywa i Ogrodniki (Załącznik Nr 25 do protokołu). Poprosiła o przyjęcie oświadczenia w 

brzmieniu przekazanym radnym, w którym Rada Gminy wyraża sprzeciw wobec budowy w 

Pasynkach czterech kurników o łącznej obsadzie 936 DJP wraz z niezbędną infrastrukturą 

techniczną. Jednocześnie poinformowała o zaplanowanym na dzień 2 grudnia br. o godz. 

18.00 spotkaniu we wsi Pasynki w sprawie tej inwestycji. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść oświadczenia Rady Gminy, a następnie poddał 

pod glosowanie. Sprzeciwu nie zgłoszono.   

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Bielsk Podlaski w sprawie budowy w Pasynkach 

czterech kurników o łącznej obsadzie 936 DJP wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną..  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Rada Gminy przyjęła 

OŚWIADCZENIE Nr 1/2023 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie budowy w Pasynkach czterech kurników o łącznej obsadzie 936 DJP wraz z 

niezbędną infrastrukturą techniczną. 

Oświadczenie stanowi Załącznik Nr 26 do protokołu. 



 

 

15. Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski 

oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy za 2022 rok. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  oświadczenia majątkowe złożone przez 

radnych oraz pracowników Urzędu Gminy, zostały poddane analizie przez właściwe organy. 

(Załącznik Nr 27 do protokołu). Treść tych analiz została przedłożona Radzie Gminy w 

ustawowym terminie. 

 

16. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie 

międzysesyjnym od dnia 28 października 2023 r. do dnia 28 listopada 2023 

r. 
Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy, sprawozdanie z okresu międzysesyjnego 

przedstawiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Dodatkowo poinformowała, że w najbliższym 

czasie zostanie ogłoszony konkurs z nagrodami dla mieszkańców gminy na najładniej 

udekorowana posesję w okresie świąteczno-noworocznym. Regulamin konkursu zostanie 

przekazany sołtysom. Powiedziała również, ze w pok. Nr 02 Urzędu Gminy przyjmowane są 

zgłoszenia zbiorników bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni ścieków. Na 

zakończenie złożyła obecnym serdeczne życzenia zdrowych i spokojnych Świąt Bożego 

Narodzenia. 

Do przedstawionego sprawozdania stanowiącego Załącznik Nr 28 do protokołu pytań nie 

zgłoszono. 

 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 
Interpelacji oraz pytań nie zgłoszono. 

 

18. Odpowiedzi na interpelacje. 
W związku z brakiem interpelacji, nie było również odpowiedzi na nie. 

 

19. Wolne wnioski i informacje. 
W dyskusji wzięli udział: 

Radny Mikołaj Car 

- Powiedział, że został przegłosowany i uchwalony budżet gminy na 2024 rok, więc trzeba go 

realizować i zrealizować, czego życzy na 2024 rok. Dodał, że bulwersują Go apele dotyczące 

starań o czyste powietrze, podczas   gdy w budżecie nie wyodrębniono  środków na 

zagospodarowanie przestrzenne gminy, co oznacza, że nic w tym zakresie nie będzie robione. 

Brak planów zagospodarowania przestrzennego uniemożliwi budowę wiatraków (w ramach 

odnawialnych źródeł energii). Radny stwierdził, że sąsiednie gminy już te sprawy załatwiają, 

natomiast nasza gmina stoi w miejscu. Zgłosił potrzebę zaproszenia na najbliższą sesję 

prezesa firmy, która zajmuje się budową wiatraków, aby przedstawił, jakie korzyści będzie 

miała gmina oraz mieszkańcy wskutek realizacji tej inwestycji, tym bardziej, że mieszkańcy 

są zainteresowani tematem i chcą z tej oferty skorzystać, podpisują już umowy. Trzeba 

pokazać mieszkańcom, jakie kroki są przez nas podejmowane w kierunku czystego powietrza.  

 

Wójt Gminy Raisa Rajecka 



- Odnosząc się do wypowiedzi radnego, stwierdziła, że budżet Gminy Bielsk Podlaski na 

2024 rok nie został jeszcze przez Radę Gminy przyjęty. Do 15 listopada Wójta ma obowiązek 

przedłożenia projektu budżetu,  na razie jest tylko opinia Komisji. Zwróciła uwagę na str. 9 

wyjaśnień projektu budżetu, gdzie w poz. 710 – działalność usługowa  w rozdziale plany 

zagospodarowania przestrzennego zaplanowano kwotę 90 tys. zł m.in. na miejscowe plany 

zagospodarowania przestrzennego. Aktualnie jest złożony wniosek o podjęcie procedury 

planistycznej w sprawie planowanej budowy ponad 40 wiatraków na terenie gminy. Wniosek 

wymaga uzupełnienia. Radni zostaną poinformowani w sprawie dalszych kroków 

dotyczących wniosku. 

Wniosek jest niekompletny i wymaga uzupełnienia, więc w tej sytuacji zapraszanie 

przedstawiciela firmy jest niezasadne. Co do podpisywanych indywidualnie umów z 

mieszkańcami, Urząd Gminy nie ma uprawnień do informacji co do treści tych i umów i z 

kim są zawierane.  

Radny Anatol Grzegorz Tymiński 

- Przypomniał, że wielokrotnie wypowiadał się na temat opracowywania planów 

zagospodarowania przestrzennego i od dawna jest za kompleksowym planem z uwagi na to, 

że powstają  różne inicjatywy typu „kurniki”, o których mówiła radna Lucyna Tkaczuk oraz 

inne działalności gospodarcze uciążliwe dla mieszkańców. Nie dochodziłoby do tego, gdyby 

powstał plan zagospodarowania przestrzennego. Radny podkreślił, że jest przeciwny 

uchwalaniu miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego na potrzeby inwestorów, 

ponieważ jest to zbyt kosztowne. Przypomniał, że już wydano ok. 600 tys. z  na plan 

zagospodarowania  w Augustowie, a na potrzeby planu dla Parcewa prawdopodobnie koszt 

będzie niewiele mniejszy. Prawdopodobnie będzie również potrzeba opracowania 

miejscowego planu w związku z budową kurników w Pasynkach. Jest to tylko gaszenie 

lokalnych pożarów, z czego wynika wniosek, że należy pozyskać środki z Polskiego Ładu na 

opracowanie planu obejmującego całą gminę. Plan Zagospodarowania Przestrzennego jest dla 

gminy bardzo ważnym dokumentem, ale koszty przygotowania są bardzo wysokie. Dodał, że 

firma powinna sfinansować opracowanie planu, jeśli zależy jej  na realizacji danej inwestycji. 

Nie ma żadnej gwarancji, że po uchwaleniu miejscowego planu te wiatraki powstaną i że 

firma będzie opłacać podatki do budżetu gminy. 

 

Radny Mikołaj Car 

- Ponowił prośbę o zaproszenie przedstawiciela firmy zabiegającej o budowę wiatraków w 

celu przedstawienia szczegółowych wyjaśnień odnośnie tego tematu, jakie są możliwości 

wynikające z tej inwestycji. Zwrócił uwagę na działania w tym kierunku prowadzone przez 

Gminę Orla i Gminę Boćki. Gmina Orla jest bogata, ponieważ są tam wiatraki, Gmina Boćki 

też działa w tym kierunku. 

 

Wójt Gminy Raisa Rajecka 

- Omówiła obowiązujące przepisy dotyczące opracowywania planów zagospodarowania 

przestrzennego. Do stycznia 2026 roku każda gmina ma obowiązek opracować plan ogólny 

zagospodarowania przestrzennego. Powiedziała o prowadzonych rozmowach z firmą na temat 

wniosku w sprawie lokalizacji na terenie gminy wiatraków. Powiedziała, że nie będzie się 

wypowiadać na temat działań sąsiednich gmin, w tym Gminy Boćki. Odnosząc się do 

wypowiedzi radnego A.G. Tymińskiego, poinformowała, że jeśli będzie taka możliwość, to 

gmina wystąpi o środki na opracowanie Planu zagospodarowania przestrzennego dla całej 

gminy. W województwie podlaskim jest 118 gmin, które mogą być potencjalnymi 

wnioskodawcami, więc nie ma pewności, czy środków wystarczy. Ponadto zauważyła, że 

podana przez radnego kwota kosztów opracowania planów dla Parcewa i Augustowa jest 

inna, niż podał radny. W porozumieniu z Przewodniczącym Rady Gminy uzgodniono, że 



informacja zostanie radnym przekazana w terminie późniejszym (na grudniowej sesji) po 

uprzednim sprawdzeniu dokumentów z 2019 r. Podkreśliła, że zależy Jej na rozwoju gminy, 

ale złożony wniosek należy uzupełnić, ponieważ nie spełnia wymogów. Prezes firmy nie 

zgłaszał potrzeb uczestniczenia w posiedzeniu komisji, czy też sesji. 

 

20. Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku sesji, Przewodniczący Rady STANISŁAW 

OLSZEWSKI o godz. 10.46 zamknął LII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Bielsk Podlaski 

        Stanisław Olszewski 

  

 

Przygotowała: Ala Wawulska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 

Szczegółowa treść wypowiedzi osób uczestniczących w sesji znajduje się na nagraniu 
przebiegu sesji na stronie internetowej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski w zakładce „Nagrania 
obrad sesji rady gminy”. 

 


